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Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1997. május 12-én (hétfOn) 15 órakor ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Szociális segélyekről szóló rendelet módosítása..
Előadó: Márki Ferenc jegyző

2./ Bejentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1997. április 28.

~~iJ·
polgármester



Jelenléti ív
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1997. május l2-én megtartott
üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Citka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr. Pápai Péter, Turda Sándor, Zéman Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Igazoltan távol: Vasvári Pál képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ Szociális segélyekről szóló rendelet módosítása.
Előadó: Márki Ferenc jegyző

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napírendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1.1 Szociális segélyekről szóló rendelet módosítása.

Az .írásos előtetjesztés mellékelve.

Hozzászólások:

Fábián Jánosné Szociális Bizottság elnöke - a rendelettervezetet a bizottság megvitatta.
Megállapitotta, hogy a rendelet alapvetően nem változott, de a szükséges módosítások
szükségesek a jogszabályi és az élet hozta változások míatt.
A bizottság javasolja a képviselőtestületnek a rendelettervezet elfogadását, különös tekintettel
az új elemekre.

Márki Ferenc jegyző a rendelet egyes szakaszaihoz külön magyarázatot fiízÖtt.
Szóbelí kiegészitésében felhívta a testület figyeImét a rendszeres szociális segély probléma
körére, ahol az aktívkorú rendszeres segélyezett együttműködési készségét emelte ki.
Más települések e problémakört nagyon jóloldották meg, amit javasol a rendeletbe beépíteni.
A rendelettervezetbe ez ugyan nem, szerepel, de az ülés előtt kiosztott egy oldalas anyag ezt
tartalmazza.
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Cifra János elmondja, hogy a rendeletet jónak tartja. A tervezet 6. § 1./ bekezdését
elegendőnek tartja, tovább bőviteni nem javasolja. Az együttműködési problémakör rendeleti
megfogalmazását jónak tartja és javasolja az előtetjesztés szerinti bedolgozást.

Zémann Géza - bízzunk abban, hogy a módosított rendelet a kibővitettekkel együtt alkalmas
lesz a község segélypoltikája megvalósítására.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a szociális rendelet a rendeleteink sorában az egyik
legfontosabb. Lakosságunk szociális érzékenysége az ország jelenlegi helyzetében igen
felfokozott. Ezen rendelet végrehajtásán sok múlik.
A rendszeres szociális segélyben részesülők együttműködési lehetőségeinek kidolgozása
nagyon fontos. Javasolja a kiegészitéssel együtt a rendelet elfogadását.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) megalkotta
5/1997. (V. 13.) sz. rendeletét az egyes szociális ellátási formák szabályozásáról.

IL Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Farkas János polgármester elmondja, hogy a DDGÁZ és ÉDÁSZ részvények eladása
megtörtént, mindkét adásvételi szerződést aláírtuk a vételár a számlánkra érkezett.
Április elején aDDGÁZ részvényekbőI4.907.760,-Ft, ÉDÁSZ részvényekből 3.645.600,- Ft,
mindösszesen: 8.553.360 Ft. Ezt az összeget a felhasználásról szóló konkrét döntésig az OTP
néllekötöttük.
Kéri a testület előzetes véleményét a döntés előkészítése érdekében.
Javasolja építési telkek kialakítását, amely egyben a jövő bevételét is biztosítja.

Cifra János - minek telkeket kialakítani, amikor arra helyi igény alig van. Erre később is
lehetősége van az önkormányzatnak.

Farkas János - az idegenek hozzák abevételeinket.

Kunsági László - ha meglévő területeinket ilyen gyors ütemben eladjuk, nem lesz később telek
kialakításra alkalmas terület, a falunak nem lesz hova tetjeszkedni.

Márki Ferenc jegyző - nagyon sok és fontos feladat áll az önkormányzat előtt. Nagyon fontos
tehát, ha egyáltalán a testület a pénz elköltése mellett dönt, hogy mire költi. Nagyon fontos az
iskola számítógépes rendszere, az iskola bővitése, a település megkezdett feladatai folytatása, a
települési profil stb... stb... stb.
Leglényegesebb most, hogy a bevétel tekintetében milyen tervezet előtetjesztés készüljön.
Ehhez kell a képviselők előzetes véleménye, döntése.

Rácz József - javasolja, hogy egyenlőre a rendelkezésre álló míllíókból keveset költsünk,
elsősorban a szennyvizre, az óvodára koncentráljunk. Jelenleg mintegy felét tartalékban
hagyná, a másik felét felhasználná.
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Turda Sándor - felét utakra, másik felét az iskolára, vagy amire éppen szükséges költené.

Dr. Pápai Péter - két nagy dolog áll előttünk: szennyvíz, vagy annak kisebb része és az óvoda,
az iskola számítógép rendszerének kiépítése is sürgős lenne. A másik felét félre tenné.

Juhász György - óvodára minden körülmények között költene, annak ellenére , hogy szép
terveinkben az óvoda bővítése, vagy új óvoda építése szerepel. A régi óvoda épülete akkor is
megmarad, valamely közcélt fog szolgálni.
Szennyvíz megépítésére kölcsönt kellene felvenni. Az a legjobb üzlet, mindenki így csinálja. A
pénz felét elköltené, a másik felét a későbbi feladatokhoz tartalékolni.

Fábián Jánosné - május végéig pályázat nyújtható be az iskolai számítógépes ellátás
kialakitásához, Ehhez önerőt kell biztosítani, hat gépre van még szükségünk, amelynek értéke
egy millió forint felett van. Saját résznek 750.000,- Ft-ot kellene biztosítani.
Telekkialakítás fontos lenne, mert az nem rossz befektetés még akkor is, ha egyenlőre eladni
nem tudjuk. Ez többet jövedelmezne, mint a pénz kamatoztatása.

Cifra János - 3 milliót szennyvízre tartalékolna, a többit pedig elköltené: iskolai számítógép
kiépítése, régi óvoda külső tatarozás, tornaterem aljzat javítás, utak, új utak építésének
támogatása.

Zémann Géza - 6 milliót tartalékolna, a többit legfontosabb feladatokra költené.

Kunsági László - 4 milliót tartalékolna a többit felhasználná iskola, óvoda, út, erdőmajori út
javítása.

Farkas János polgármester az iskola számítógépparkjára költene, jutalom alapot képezne,
telkeket alakítana, utak, járdák felújítását folytatná. Keveset tartalékolna a szennyvízre, mert
jövőre is lesznek bevételeink.

Kunsági László - döntsünk abban, hogy milyen összeget költsünk el, mi legyen a többi sorsa.

Márki Ferenc jegyző - felhívja a képviselők figyelmét, hogy egy ilyen bevételi forrás még
egyszer a jövőben nem lesz, csak az állami normatív és céltámogatások. Ezek összegek pedig,
mint ahogy azt az idei költségvetés tárgyalása során tapasztalhattuk vajmi kevésre elegendőek.

Nem szabad elfelejteni azt sem, hogy e képviselőtestületnek négy ciklus programja van, amely
lényegesen szélesebb célokat tartalmaz, mint a most elhangzott, szinte napi faladatokat
tartalmazó célok. A holnapra is gondolni kell. Ismét felhívja a testület figyeImét döntése
fontosságára.
A következő - június 5-i - ülésre fel kell eleveníteni a ciklusprogram által elfogadottakat és
azok figyelembe vételével is, kell a költségvetés módosításáról dönteni.

Farkas János polgármester - összefoglalóként elmondja, hogy az elhangzottak szerint a
részvények eladásából befolyt összegek fele tartalékba kerülne, a másik fele pedig ez évi
feladataink megvalósítását szolgálná.
Az iskola kapjon felhatalmazást a számítógép beszerzésre, illetve a pályázat benyújtására.
A költségvetés módosítására a június 5-i ülésig fel kell készülni.

A javaslattal a képviselőtestület egyhangúlag egyetértett.
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2./Képviselőkbejelentései

Fábián Jánosné - a Szabadság út központi buszvárójához még nem készült el a betonjárda, igy
esős időben vizes fűben, sárban és mivel világítás sincs, sötétben kell közlekedni.

Cifka János - a döggödör kiásására akkor kerül sor, amikor az erdőmajori út aszfaltozása
történik, Ekkor lesz itt olyan gép, ami ezt meg tudja oldani.
Az öreghegyi szemét összegyűjtésére javasolja a még meglévő konténerek felújitásával egy-két
konténer kihelyezését. Remélhetőleg ezzel megszünik a falu szélén lévő illegális,
környezetromboló, undormányos szeméttelep, amivel örökké gondjaink vannak

Kunsági László - az iskola után a KIG úton lévő híd összedőlni látszik. Jelezni kellene a KIG
nek.

Farkas János polgármester, elmondja, hogy a tsz. is kérne egy szemétkonténert. A konténer
árában két konténert helyre hozatnánk, ami az öreghegyi szemét összegyűjtésére alkalmas
lehetne. Igaz ennek részleteit, feltételeit még ki kell dolgozni.

Mivel több bejelentés nem volt, a továbbiakban javasolta, kitüntetési ügy tárgyalása miatt a
testület folytassa ülését zárt formában.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

kmf

Márki Ferenc
jegyző

't.~
Farkas János
polgármester


